
Læring for livet 

Nes Venstres forslag til skolestruktur 

“Venstre vil reformere dagens barneskolestruktur for å skape en mer fleksibel skole 

med større og sterkere fagmiljø og læringsmiljø til elevenes beste. Venstre mener det 

fremdeles skal være to ungdomsskoler i Nes, men at antall barneskoler må vurderes 

basert på en ny strukturutredning.”  

Nes Venstres program 2011-2015 

Nes Venstre er for fritt skolevalg. I arbeidet med ny skolestruktur har det vært viktig å 

legge til rette for at vi i Nes får med identitet. Som skoleeiere skal vi ta ansvar for å gi 

retning og mål i Nes skolen, så vel som tilrettelegging av fysiske rammer. Nes 

Venstre ønsker et mangfoldig skoletilbud som vil tiltrekke seg ulike lærerkrefter og 

appellere til ulike elever. Mangfold vil inspirere til kompetanse- og 

kunnskapsoverføring.  

To ungdomsskoler:  Runni ungdomsskole beholdes som i dag og Vormsund 

ungdomsskole rehabiliteres. 

 I forbindelse med skoleutredningen har det i flere omganger vært diskutert hvorvidt 

det skal bygges en ny, felles ungdomsskole for hele Nes. Tanken har vært at en slik 

skole kan etableres i Kjushagen, med nærhet til Nes videregående skole og en 

eventuell svømmehall. Administrasjonen legger i hovedsak frem tre alternativer når 

det gjelder ungdomsskole, en felles skole, en ny ungdomsskole og beholde Runni, 

rehabilitering av Vormsund ungdomsskole og beholde Runni. Hvert av scenarioene 

er beskrevet med tilhørende forflytning av barneskoler og barnehager. 

En felles ungdomsskole i Kjushagen vil innby til nært samarbeid med Nes vgs. Runni 

har et slikt samarbeid i dag, mens VUS ikke har tilsvarende tilbud. Elever og lærere 

slipper å leve igjennom oppussing og ombygging i skoletiden, de kan flytte rett inn i 

et nytt bygg. En skole betyr en ledelse som vil medføre et likt tilbud til samtlige 

ungdomsskoleelever i Nes. Skolen vil imidlertid bli svært stor på sikt, over 1000 

elever. Det finnes lite erfaring i Norge med hvordan så store skoler på 

ungdomstrinnet fungerer. Administrasjonen peker på utfordringen med å rekruttere 

en rektor til en slik skole. Lærere advarer mot at størrelsen og antall ansatte blir så 

mange at dårlige og lite engasjerte lærere kan komme under radaren. Størrelsen er 

langt over det som er nødvendig for å oppnå gode fagteam. Det er knyttet stor 

usikkerhet til hvordan det psykososiale miljøet blir i elevmassen på en såpass stor 

skole. En slik stor skole blir også svært kostbar å bygge. 

 

 



Nes Venstre har programfestet ønske om videreføring av to ungdomsskoler. Runni 

ungdomsskole beholdes som i dag og Vormsund ungdomsskole rehabiliteres. 

Dette er i tråd med administrasjonens anbefaling.  

- Størrelsen på skolene blir tilstrekkelig for å få gode fagteam.  

- Det oppnås en fleksibilitet i forhold til hvordan elevkull kan sluses.  

- Enkeltelever kan få miljøskifte.  

- Løsningen er beregnet til å være den rimeligste kostnadsmessig for 

ungdomsskoleproblematikken, noe som medfører at ressurser kan kanaliseres 

til utstyr, lærere og undervisningssituasjon.  

Runni ungdomsskole  

- Sentral beliggenhet i forhold til kollektivtrafikk. Det er imidlertid ønskelig å få 

på plass fortausløsningen langs Runnivegen mellom Runnirinken og Årnes 

kirke for å sikre myke trafikkanter. Nes Venstre vil derfor etterspørre hvor 

langt administrasjonen har kommet med reguleringsplanen for dette.   

- Nært ressurser som Runnirinken, Nes bibliotek og kulturhuset.  

- Nærhet til næringsmiljøet på Årnes 

- Etablert samarbeid med Nes vgs.  

- Gangavstand til en eventuell svømmehall i Kjushagen 

- Mulighet for å etablere Årnes skole og Runni ungdomsskole som ett felles 

virksomhetsområde, der en øvre administrativ leder styrer økonomi og 

personal, slik at rektorene får frigjort tid til faglig og pedagogisk veiledning. 

Vormsund ungdomsskole 

Nes Venstre ser for seg at det etableres en spilleflate på størrelse med en 

håndballbane med tilhørende fasiliteter i tilknytning til en rehabilitert skole. Nes 

Venstre ønsker å beholde VUS i eksisterende bygg av flere årsaker: 

- Beliggenheten i Vormsund er god i forhold til geografi. Store fartsårer møtes i 

Vormsund og tilbyr et godt kollektivtilbud til potensielle lærere.  

- Det er et godt utbygget gang- og sykkelvegnett i tilknytning til 

skolebygningene i Vormsund. Dette er svært fordelaktig i et 

folkehelseperspektiv, og blir benyttet aktivt i kroppsøvingsøyemed.  

- Omkringliggende næringsliv slik at skolen kan knytte kontakter i nærmiljøet. 

- Skolebygget har en arkitektur og fasade som er verdt å ta vare på, 

selvfølgelig med nødvendig innvendige tilpasninger.  

- Mulighet for sambruk av spesialrom som idrettshall, svømmebasseng, 

skolekjøkken, realfagsrom mv. med barneskole 

- Mulighet for å tenke barneskole og ungdomsskole som ett felles 

virksomhetsområde i Vormsund, der en øvre administrativ leder styrer 

økonomi og personal, slik at rektorene får frigjort tid til faglig og pedagogisk 

veiledning. 



Syv barneskoler 

Alle administrasjonens forslag handler om en reduksjon av antall barneskoler ned til 

fem. Dette vil, med unntak av Fjellfoten, føre til skoler på 300- 500 elever. Dette 

fordrer flere tilpasninger og bygging av nye barneskoler. I forbindelse med 

skoleutredningen som ble bestilt og gjennomført i 2008, ble det lagt ned fire 

barneskoler: Udnes, Vormsund, Opaker og Brårud. Nedleggingen skjedde i 

forbindelse med budsjettbehandlingen for 2009, og beslutninger ble i stor grad 

fremtvunget av en dårlig kommuneøkonomi. Nes Venstre gikk derfor til valg på at vi 

ønsket en strukturutredning for å se på den optimale plasseringen av barneskolene i 

Nes. Med utgangspunkt i skolerapporten fra 2008, administrasjonens 

drøftingsdokument om skolestruktur fra 2013 og innspill i dialogmøtet går Nes 

Venstre inn for følgende barneskolestruktur: 

1) Årnes skole 

2) Fjellfoten skole 

3) Østgård skole 

4) Auli skole, skolens åttekant saneres og nytt egnet bygg etableres slik at Aulis 

elevandel fra Framtun skole og fremtidig vekst kan møtes. 

5) Neskollen skole 

6) Fenstad skole, skolens kapasitet utvides til å møte fremtidig vekst. 

7) Vormsund skole rehabiliteres og tilpasses slik at elever fra Skogbygda skole 

og Vormsunds andel av Neskollen skoles elever får plass og fremtidig vekst 

møtes.  

Årnes skole: 

- Svært godt tilrettelagt for spesialundervisning. 

- Beliggenheten er svært sentral, og ressurser som Runnirinken, familiens hus, 

Nes bibliotek og kulturhuset er i gangavstand.  

- Det er påkrevd å få på plass fortausløsning langs Runnivegen fra Runnirinken 

til Årnes kirke. Nes Venstre etterlyser hvor langt arbeidet har kommet med 

denne reguleringsplanen.  

- Skolen oppfattes i dag som noe trang, men elevtilsiget er stabilt til synkende. 

Utviklingen i Årnesområdet vil i hovedsak komme på sidene av Årnes som 

strekker seg mot Fjellfoten eller mot Østgård. Da vil elevveksten kunne 

håndteres av disse to skolene.  

- Mulighet for å etablere Årnes skole og Runni ungdomsskole som ett felles 

virksomhetsområde, der en øvre administrativ leder styrer økonomi og 

personal, slik at rektorene får frigjort tid til faglig og pedagogisk veiledning. 

Fjellfoten skole: 

- God beliggenhet med godt utbygd gang- og sykkelvegnett og nær beliggenhet 

til gode friluftslivarealer. Begge deler viktig i et folkehelseperspektiv. 

- Skoletomta er av en slik størrelse at det er mulig å bygge til ved behov.  



- Skolen har i dag plass til å ta i mot sin elevandel fra Framtun skole. 

- Utbyggingsområder i tilknytning til eksisterende boligmasse.  

- Godt fungerende som avlastningsskole til Årnes.  

- Anbefalt beholdt av Administrasjonen 

Østgård skole: 

- Nær beliggenhet til gode friluftslivarealer.  

- Kjent for å bruke omkringliggende natur i undervisningen.  

- Har trukket på eksterne ressurser fra for eksempel idrettshøyskolen i 

undervisningsopplegg, noe som medfører attraktivitet i forbindelse med 

rekruttering av lærere. 

- Godt rykte og gode resultater. 

- Et mulig alternativ også for Bjertnes. 

- Fungerer godt som avlastningsskole for Årnes. 

- Bygningsmassen er i god stand. 

Auli skole 

- Godt utbygget gang- og sykkelvegnett og nærhet til flotte utendørsaktiviteter 

som akebakken med mer er svært positivt i folkehelseperspektiv. Behov for 

utbygging av gang- og sykkelveg fra Haga stasjon. Nes Venstre benytter 

muligheten til å etterspørre fremdriften på denne. 

- Aksjon skolevegmidler bevilget i 2013 til utbedring av snuplassen. 

- Nærhet til tog gir kollektivtilbud til potensielle arbeidstakere.  

- Godt fungerende bygningsmasse med unntak av åttekanten. 

- Nærhet til aktivitetene som er knyttet til grendehuset. 

Neskollen skole 

- Godt utbygget gang- og sykkelvegnett på feltet og fra Rød. Mangler fortsatt 

gang- og sykkelvegtilknytning til Tomteråsen, denne er tenkt etablert i 2014. 

- Nærhet til Rød gir godt kollektivtilbud til potensielle arbeidstakere. 

- Godt fungerende bygningsmasse. 

- Nærhet til friluftslivområder 

- Har svømmebassengfasiliteter (privat) 

Fenstad skole: 

- God geografisk beliggenhet mot Eidsvoll og Ullensaker m. Jessheim og 

Gardemoen. 

- Nærhet til friluftsarealer 

- Nærhet til stadion 

- Godt utbygd gang- og sykkelvegnett 

- God eksisterende bygningsmasse, behov for tilbygg. 

 



 

 

Vormsund skole 

- Beliggenheten i Vormsund er god i forhold til geografi. Store fartsårer møtes i 

Vormsund og tilbyr et godt kollektivtilbud til potensielle lærere.  

- Det er et godt utbygget gang- og sykkelvegnett i tilknytning til 

skolebygningene i Vormsund. Dette er svært fordelaktig i et 

folkehelseperspektiv, og blir benyttet aktivt i kroppsøvingsøyemed.  

- Omkringliggendel næringsliv gjør at skolen kan knytte kontakter i nærmiljøet. 

- Mulighet for sambruk av spesialrom som idrettshall, svømmebasseng, 

skolekjøkken, realfagsrom mv. med ungdomsskole 

- Mulighet for å tenke barneskole og ungdomsskole som ett felles 

virksomhetsområde i Vormsund, der en øvre administrativ leder styrer 

økonomi og personal, slik at rektorene får frigjort tid til faglig og pedagogisk 

veiledning. 

- Mulighet for å benytte Lillerommen til for eksempel sfo- arelaer. Flotte lokaler 

for kulturskoletilbud i sfo for eksempel innen musikk, dans og drama. Kjøkken 

gir mulighet for mat mv. 

- Et klokt valg dersom man langsiktig velger å ha kun to barneskoler på 

vestsiden av elva. (se rapporten fra 2008) 

Som følge av dette ser Nes Venstre for seg følgende prioritering: 

1) Rehabilitering av Vormsund ungdomsskole med etablering av idrettshall. 

(2014-2016?) 

2) Rehabilitering av Vormsund barneskole, og tilpasning av Lillerommen med 

påfølgende nedleggelse av Skogbygda skole og overføring av elever fra 

Neskollen. (2014-2016?) 

3) Sanering av åttekanten og oppføring av nybygg på Auli skole, med påfølgende 

nedleggelse av Framtun skole. (2014?) 

4) Oppføring av ny barnehage på Årnes, denne bør ha nærhet til natur. En stor 

barnehage på Årnes betyr også mer bilkjøring enn en skole. Nes Venstre er 

derfor skeptiske til å plassere den på Runni. (2015? ) 

5) Evaluering av situasjonen til Årnes skole.  

 

 

 


